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Besvarande av nämndinitiativ från Miljöpartiet 
avseende utredning av samverkan för APU-platser 

Förslag till beslut 
Utbildningsnämndens arbetsutskott föreslår  

Utbildningsnämnden att ej utreda nämndinitiativet vidare. 

Sammanfattning av tjänsteutlåtandet 
Utbildningsnämnden beslutade vid sitt sammanträde 2022-11-30 §104 uppdra barn- och 
utbildningskontoret att bereda ärendeinitiativ från Miljöpartiet avseende att samverka APL-platser. 

Med bakgrund till vad som beskrivs i detta tjänsteutlåtande avseende att en samverkan är under 
framtagande för samverkan av APL-platser föreslår barn- och utbildningskontoret att ärendeinitiativet 
ej bör beredas vidare då samverkan är påbörjad. 

Ärendet 
Beskrivning 
Miljöpartiet lämnade vid Utbildningsnämndens sammanträde 2022-11-30 §104 ett ärendeinitiativ som 
innehåller ett utredningsförslag till Barn- och utbildningskontoret innebärande samverkan mellan de 
kommunala verksamheterna för El- och IT-avdelningar att åta sig ett större ansvar för att förse den 
kommunala gymnasieutbildningen med samverkan för APL-platser för Rodengymnasiets elever. 

Detta ska göras i syfte för att förse kommunen med lokalproducerad kompetens för El-och IT-tjänster, 
för att uppnå positiva miljöeffekter samt för att satsa på en levande landsbygd. 

I dagsläget så är det lärarna på yrkesprogrammen som anordnar APL-platser genom sina kontakter 
med branschen. Det kan vara allt ifrån enskilda entreprenörer till stora företag som det samverkas 
med för att hitta bra platser för APL.  

För närvarande är det framför allt El - och energiprogrammet som har svårt att hitta APL-platser till alla 
elever. Anledningen till detta är bland annat att det inte finns en lika tydlig branschorganisation som 
det till exempel gör inom bygg och anläggning. El - och energiprogrammet är även en 
lärlingsutbildning från årskurs 3 vilket innebär att hälften av utbildningstiden i de praktiska kurserna 
skall vara arbetsplatsförlagd. 

Rektor/skolchef har fört en dialog med aktuella avdelningar för att få till en samverkan av APL-platser 
och har sedan tidigare även lyft problemet på kvalitetsdialoger med nämndens förtroendevalda. 
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Lagkrav 
Elever på ett yrkesprogram skall ha minst 15 veckors arbetsplatsförlagt lärande. Är det en 
lärlingsutbildning så skall över hälften av tiden på kursen vara APL, 4 kapitlet 12 § 
gymnasieförordningen. 

Ekonomiska konsekvenser och riskanalys 

För att få ut alla elever på el- och energiprogrammet på APL krävs att alla elever inte går ut samtidigt, 
eftersom det finns ett begränsat antal platser. Detta leder i sin tur till att skolan behöver ha 
undervisningen i halvklass, halva klassen ute på APL andra halvan har undervisning på skolan. Detta 
medför att utbildningen blir dyrare eftersom det krävs mer lärarresurser att arrangera utbildningen på 
detta sätt.  

Förvaltningens analys och slutsatser 

El- och energiprogrammet har svårigheter att hitta APL-platser. Detta beror främst på att det finns få 
företag och entreprenörer som är villiga att tillhandahålla dessa platser. Det beror även på att det finns 
flera aktörer i kommunen med El- och energiprogrammet, inriktning, elteknik, som också behöver APL-
platser, därav är konkurrensen om dessa hård. 

Då rektor/skolchef sedan tidigare har identifierat detta problem så har denne initierat kontakter med 
aktuella avdelningar inom Norrtälje kommuns organisation och en samverkan är pågående för att 
tillsammans se över möjligheter att skapa fler APL-platser inom El - och energiprogrammet. Därmed 
bör detta nämndinitiativ ej utredas vidare då samverkan är påbörjad. 

Tidplaner 
Ärendet behandlas vid Utbildningsnämndens arbetsutskott 2023-04-05 samt vid Utbildningsnämndens 
sammanträde 2023-04-19. 

Jenny Nordström 
Förvaltningsdirektör 
Barn- och utbildningskontoret  

Bilagor 
Protokollsutdrag §104 UN 221130

Beslut skickas till 
Skolchef gymnasieskolan 
Registrator 
Förslagslämnaren 
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